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PROTOKÓŁ Nr 26/2013 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych, Komisji Rewizyjnej z Komisją 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 18 grudnia 2013 r. 

 

Posiedzeniu przewodniczył radny Tomasz Bartniczuk Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia i 

Spraw Społecznych. Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14:00, zakończyły o godz. 17:20. W 

posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej i Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz członkowie Komisji Oświaty Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

Nieobecni: Gabriela Iwaszko 

W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Andrzej Danieluk Burmistrz, Józef Malec zastępca 

burmistrza, Barbara Deszyńska Skarbnik Gminy, Ireneusz Wilk – Sekretarz Gminy, inspektorzy 

Urzędu Miejskiego w Golczewie, Katarzyna Kurkierewicz – radca prawny oraz zaproszeni goście. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Porządek obrad komisji: 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

2) przedstawienie porządku obrad, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo za 

rok szkolny 2012/2013. 

2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 

Środowiska dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki 

Odpadami dla Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-

2015”. 

3) Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

oraz wysokości cen za te usługi. 

4) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

5) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

6) Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r. 

3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty . 

4. Zakończenie obrad. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk wniósł o rozszerzenie porządku obrad o następujące 3 projekty uchwał: 

1) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2013-2022 jako punkt 6, 

2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych jako punkt 7, 

3) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo jako punkt 8. 

 

W wyniku jawnego głosowania radni wyrazili zgodę na rozszerzenie porządku obrad zgodnie z 

wnioskiem burmistrza Andrzeja Danieluka 14 głosami „za”. 

 

Porządek obrad komisji po zmianach: 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 
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2) przedstawienie porządku obrad, 

3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo za 

rok szkolny 2012/2013. 

2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 

Środowiska dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki 

Odpadami dla Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-

2015”. 

3) Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

oraz wysokości cen za te usługi. 

4) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

5) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2013-2022. 

7) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 

8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo. 

9) Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r. 

3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty . 

4. Zakończenie obrad. 

 

Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Radny Tomasz Bartniczuk, Przewodniczący obrad stwierdził kworum w komisjach i 

powiedział, że komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych tematów 

posiedzenia. 

Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek obrad, według którego 

będzie prowadzone dzisiejsze posiedzenie. 

Przewodniczący obrad wyjaśnił, że są dwa protokoły z poprzednich komisji, z dnia 24 września 

2013 r. i z 24 października 2013 r., ale ukazały się dopiero w poniedziałek, więc przyjęcia 

protokołów będą głosowane na następnej komisji. 

 

 

Ad. 2 Omówienie spraw sesyjnych 

 

Ad.2 1) Informacja Burmistrza Golczewa o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Golczewo 

za rok szkolny 2012/2013. 

Informację przedstawił Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk. Powiedział, że tą informację 

przedstawia burmistrz począwszy od danych za rok szkolny 2008-2009 i jest to wymóg ustawowy. 

Oznajmił, że informacja nie odbiega od dotychczasowego jej przedstawiania. Opracowanie ma 

część opisową i tabelaryczną. Rok szkolny 2012/2013 jest kolejnym rokiem, gdzie można 

zaobserwować spadek liczby uczniów w szkole. Porównał rok 2003/2004, gdzie w Szkole 

Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej było 108 uczniów, w roku 2012/2013 było 66 uczniów, 

spadek o 42 uczniów. Analogicznie porównał to zjawisko w Szkole Podstawowej w Golczewie, 

gdzie w roku szkolnym 2003/2004 było 427 uczniów, a w roku szkolnym 2012/2013 było 290 

uczniów, spadek o 137 uczniów. Przedstawił jak to wygląda w przypadku gimnazjum, gdzie w roku 

szkolnym 2003/2004 było 367 uczniów, a w roku szkolnym 2012/2013 było 191 uczniów, spadek o 

176 uczniów. Przedstawił jak zmiany się kształtują w ilości oddziałów. Wyglądało to następująco: w 

Szkole Podstawowej w Wysokiej Kamieńskiej w latach porównywanych, czyli od roku szkolnego 

2003/2004 do 2012/2013 nie nastąpiły zmiany w oddziałach, jest 6. Natomiast w Szkole 
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Podstawowej w Golczewie było 18 oddziałów w 2003/2004, a w poprzednim roku szkolnym 15, 

spadek o 3 oddziały. W gimnazjum było 15 oddziałów w 2003/2004, a w poprzednim roku było 10, 

spadek o 5 oddziałów.  

Następnie odniósł się do tabeli 1, która zawiera strukturę w kolejnych latach oraz liczbę 

uczniów w poszczególnych oddziałach. Dodał, że przedmiotem tej informacji są sprawy związane z 

wynikami 6-klasistów. Wyjaśnił, że w 6 klasach jest 56 uczniów, są 2 oddziały – 29 i 27 uczniów. 

Natomiast w roku 2009/2010 były 3 oddziały – 22, 17 i 19 uczniów, razem było 58 uczniów. 

Stwierdził, że jest to ważne w kontekście wniosków wyników nauczania, ponieważ wyniki klas 6-

tych są niższe niż w latach poprzednich, a była mowa przy budżecie, że zmniejszono liczbę 

oddziałów w ramach danej klasy. Dodał, że jest to zastanawiające, bo łączenie oddziałów nastąpiło 

w poprzednim roku szkolnym i nastąpi to też w 2 kolejnych latach. Powiedział, że będzie to 

symptom, czy przełoży się to na wyniki w nauce. Obecnie są 2 oddziały klas 6-tych po 18 osób, 

natomiast w następnych latach będzie po 20 i 26 osób, a w kolejnym 27 i 27 osób. Następnie 

powiedział, że liczba placówek się nie zmieniła, poza tym, że 19.10.2012 r. odbyło się uroczyste 

nadanie Gimnazjum w Golczewie imienia Marii Skłodowskiej-Curie. Powiedział, że w skład 

Zespołu wchodzi Przedszkole Publiczne i w roku szkolnym 2012/2013 wydatki na ten cel wyniosły 

586.410,63 zł. Placówka obejmowała 6 oddziałów, w tym 2 oddziały przedszkolne w Szkole 

Podstawowej, łączna liczba przyjętych dzieci to 143.  

Sekretarz przedstawił wydatki na oświatę, które zostały zaprezentowane w tabeli 2 na 

stronie 4 omawianej informacji. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że ma inne dane. Zapytał skąd Sekretarz ma dane. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że zsumował wszystkie wydatki jakie otrzymał z 

księgowości z ZSP w Golczewie. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że plan wykonania wydatków była na poziomie 6.076.000 zł a 

wydano 6.600.000 zł to jest o 600 tyś zł więcej niż był plan. Zapytał skąd się to wzięło. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk wyjaśnił, że to co jest w kolumnie plan to są tam kwoty planowane 

na początku roku budżetowego i porównał to jak ma to do wykonania i nie nanosił zmian jakie 

następowały w ciągu roku budżetowego. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał czy dołożono w ciągu roku środków. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że nie, szkoła dostała tylko środki na 

wyprawki szkolne i stypendia. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał czy to może być kwota 600 tyś zł. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek odpowiedziała, że na pewno nie. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że mogła to być druga część omnibusa. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek odpowiedziała, że może tak być, bo omnibus był 

prowadzony przez 1,5 roku. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk zwrócił uwagę, że 6 mln jest na rok budżetowy, a obok są podane 

kwoty od września do grudnia. 

 

Radna Teresa Waszczenko zapytała czy sekretarz może omówić z radnymi te tabele. 

 



4 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk przypomniał, że kolumna plan wykonania w roku budżetowym to 

są kwoty z uchwały budżetowej z uchwał grudniowych na 2011 i 2012 r. Natomiast w tabeli 

wykonanie są przedstawione dane z poszczególnych miesięcy przypadających na dany rok szkolny. 

Zwrócił uwagę, aby nie mylić tego z rokiem budżetowym. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że tu jest wykonanie wydatków w roku szkolnym 2012/2013. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że są to wydatki od września do sierpnia, 

proporcjonalnie na dany rok. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał co jest od stycznia do czerwca. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że to nie jest przedmiotem informacji. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał jakie jest wykonanie wydatków w 2012 r. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że wykonanie radni mieli jak oceniali budżet przy 

absolutorium przy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2012 r. Przypomniał, aby nie mylić z 

rokiem budżetowym, bo informacja dotyczy roku szkolnego, czyli od września 2012 r. do końca 

sierpnia 2013 r. 

 

Radna Janina Kołodzińska poprosiła skarbnika gminy o analitykę do działu 801 Oświata, ile było 

środków i na co zostało wydane, dotyczące roku 2012 i 2013 r. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że nie może teraz sprostać oczekiwaniom, bo 

analityka działu 801 jest w szkołach, bo tam jest prowadzona księgowość, w urzędzie są tylko 

kwoty zbiorcze. 

 

Radna Janina Kołodzińska poprosiła burmistrza o dostarczenie tej analityki. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk zapytał w jakiej szczegółowości sobie życzy radna, bo podał 

przykład jak jest paragraf 4010 to wszystkie operacje w ramach tego paragrafu i dla każdego 

następnego paragrafu tak samo. Dodał, że ma  wydruki gdzie szczegółowość jest do rozdziału i do 

paragrafu dot. wydatków majątkowych. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że mało mówi ta statystyka, dlatego poprosiła o ksero 

wydruków sekretarza. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że nic w tej kwestii się nie zmieniało, tak samo było w 

poprzednich latach, są to dane, które są przedmiotem wyliczeń, bo sprawozdania są w innych 

okresach, a opracowania obejmują inne okresy, dlatego należało zrobić obliczenia pomocnicze, aby 

dokładnie obliczyć jak wyglądały wydatki w poszczególnych miesiącach. 

 

Radna Teresa Waszczenko powiedziała, aby nie zajmować się analityką, tonami papierów tylko aby 

się zorientować i jak ktoś ma wątpliwość to wtedy pytać o konkrety rozdział. 

 

Radny  Grzegorz Chłopek powiedział, że chodzi o to, aby radni wiedzieli o czym mówią, być może 

te wydruki rozwieją wątpliwości. 

 

Przewodniczący obrad zapytał czy dużo jest tych wydruków. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że nie, dwie strony, bo ma na wydrukach ujęcie 
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syntetycznie, aby odpowiedzieć jak radni coś chcieliby wiedzieć. Są to dane z budżetu i nie ma 

problemu, aby to radnym przekazać. Dodał, że ważna jest syntetyka, ważne jest to, że zadania które 

zostały postawione przez gminę zostały zrealizowane w roku szkolnym. Powiedział, że syntetyka 

ma dać obraz jakie wydatki były ponoszone w ramach roku szkolnego. Sekretarz następnie 

przedstawił jak kształtowały się wydatki w poszczególnych szkołach i gminie. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał skąd się wziął ogólny budżet, bo te dane się w ogóle nie pokrywają. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk przypomniał, że kolumna plan wykonania w roku budżetowym to  

kwoty z uchwały budżetowej, natomiast wykonanie jest na rok szkolny. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że w punkcie 9 dzisiejszych obrad jest projekt uchwały w 

sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie i nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

któraś z komisji dokładnie zajęła się tym budżetem. Dodał, że to jest tylko informacja.  

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała czy w placówkach był Urząd Kontroli Skarbowej. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek odpowiedziała, że nie. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk przedstawił wskaźniki na ucznia, które ujęto w informacji. 

Najpierw przedstawił wskaźnik wydatków poniesionych na jednego ucznia w poszczególnych 

szkołach. Kolejno przedstawił stopień pokrycia wydatków subwencją oświatową: w 2009 r. w roku 

budżetowym wynosił 71,1%, w 2012 r. wynosił 65,6%. Dodał, że wyraźnie widać, że w kolejnych 

trzech latach gmina dokłada coraz więcej do oświaty. Następnie odniósł się do Przedszkola 

Publicznego w Golczewie, gdzie w roku 2012/2013 wydłużyło czas, z którego dzieci mogły 

korzystać do 10 godzin. W tabeli 3 przedstawiono liczbę dzieci w zajęciach do 5 godzin i do 8 

godzin.  

Sekretarz gminy przypomniał, że gmina pomaga uczniom w formie stypendiów i zasiłków 

szkolnych. Przypomniał, że w 2005 r. została podjęta uchwała w tym zakresie. Co roku budżet 

gminy otrzymuje środki z budżetu państwa na wyprawkę szkolną. Ww. informacje zostały  ujęte w 

tabeli 4. Dodał, że gmina ma także obowiązek zapewnić bezpłatny transport i opiekę w czasie 

przewozów, na co wydatkowano w roku szkolnym 2012/2013 kwotę 316.890,61 zł w obu szkołach. 

Ww. zagadnienie obrazuje tabela numer 5. 

Sekretarz powiedział, że w tabeli numer 6 jest przedstawione rozliczenie w ramach 

stołówki. Natomiast w tabeli 7 jest przedstawione spełnianie obowiązku szkolnego w skali gminy. 

Dodał, że w 2012/2013 r. było 2 uczniów nauczanych w trybie indywidualnym i jest im 

przydzielone 20 godzin tygodniowo. 

Następnie powiedział, że na gminie ciąży obowiązek przygotowania zawodowego. 

Wyjaśnił, że są tacy przedsiębiorcy, którzy spełniając wymogi do nauki zawodu, przygotowują 

uczniów. Dodał, że środki na to gmina otrzymuje w całości z budżetu państwa. Przedstawił, że w 

roku 2012/2013 u 20 pracodawców kształciło się 30 młodocianych pracowników, refundacja objęła 

14 młodocianych pracowników na kwotę 105.633,88 zł. Wyjaśnił, że refundacja obejmuje tylko te 

osoby, które zdały egzamin. 

Kolejnym działem, który przedstawił sekretarz jest dział z informacji dotyczący nauczycieli. 

Podział na etaty i na liczbę nauczycieli został zaprezentowany w tabeli numer 8. Przedstawił 

również kwestię dodatków mieszkaniowe dla nauczycieli. 

Następnie sekretarz przeszedł do wyników sprawdzianów uczniów klasy 6 szkoły 

podstawowej. Dodał, że kryteria się nie zmieniły, obowiązuje dalej czytanie, pisanie, rozumowanie, 

korzystanie z informacji i wykorzystanie wiedzy w praktyce. Zostało to przedstawione w tabeli nr 

9.  

Wyjaśnił, że ocena wyników nauczania przedstawia też skala staninowa. Zostało to 

przedstawione w tabeli numer 10. Dodał że można powiedzieć, że gmina Golczewo jest w staninie 
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niskim 3, w poprzednim roku szkolnym była w staninie niżej średni 4. Dodał, że Szkoła 

Podstawowa w Golczewie jest w statninie 2, w poprzednim roku szkolnym była w 4. Natomiast 

Wysoka Kamieńska była w staninie 6, a teraz jest w staninie 7. Jeżeli to zestawi się ze średnią 

krajową, to mówi się, że Gmina Golczewo i Szkoła Podstawowa jest poniżej średniej, a Szkoła 

Podstawowa jest grubo powyżej średniej krajowej. Sekretarz wyjaśnił, że w tabeli numer 12 są 

przedstawione w tabeli i graficznie wyniki punktowe ze sprawdzianów w latach 2008-2013. 

Zwrócił uwagę, że od 2008 r. do 2012 r. krzywe przedstawione w tabeli numer 12 mają taką samą 

tendencję, czyli wzrostowa lub opadająca, a w 2013 r. wzrostową tendencję mają krzywe dla szkoły 

w Wysokiej, średniej krajowej, wojewódzkiej i powiatowej, natomiast spadkową tendencję ma 

krzywa dla Gminy Golczewo i szkoły w Golczewie. W kolejnej tabeli została przedstawiona ta 

sama informacja tylko w formie tabelarycznej. Dodał, że w latach 2002-2013 obserwuje się 

poprawę, prosta ma wartości przyrostowe. W tabeli numer 15 podane zostały współczynniki 

łatwości. Stwierdził, że nie można tych wyników traktować jako wyścig liczbowy, tylko 

porównawczo należy kierować się w pionie w poszczególnych latach, dlatego, że sprawdziany w 

kolejnych latach nie są sobie równe. 

Sekretarz następnie przedstawił informacje dotyczące egzaminu gimnazjalnego. Stwierdził, 

że nie można go porównać do poprzednich, bo jest trochę rozszerzony, dlatego w opracowaniu 

zostały zawarte dane, pochodzące z OKE i z centralnej komisji egzaminacyjnej. Poprosił, aby 

potraktować te dane jako suche fakty. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że w informacji są suche liczby. 

Dodała, że nie można odnosić się do stanin, bo stanina zeszłoroczna i tego roczna są zupełnie inne, 

to nie są wartości stałe. Powiedziała, że wynik jest wynikiem egzaminu, który uczeń zdaje w danym 

dniu. Stwierdziła, że dyrektorzy zupełnie inaczej interpretują wyniki, przy czym wyniki szkoły 

podstawowej interpretuje się w odniesieniu tendencji rozwojowej, a wyniki egzaminu 

gimnazjalnego interpretuje się w odniesieniu do tendencji dodanej, a to jest co innego. 

 

Dyrektor ds. dydaktycznych ZSP w Golczewie Mariusz Michalik powiedział, że wskaźniki można 

interpretować w ten sposób, że uczniów z Golczewa porównać do uczniów z województwa. Można 

to zrobić w kontekście uczniów z Golczewo na tle uczniów ze szkół małowiejskich. Dodał, że wie 

że uczniowie z Golczewa osiągają sukcesy w szkołach średnich w Szczecinie jak i tu w 

okolicznych. Wyniki na jednakowym poziomie, są niskie, jest prowadzona analiza czym to jest 

spowodowane. Dodał, że starają się, aby wyniki były coraz lepsze. Uczniowie nie odstają od 

województwa w dużej mierze. Stwierdził, że trudno jest porównywać te dane do innych szkół. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że tego nie da się też porównać, bo w 

każdym roku będzie inny uczeń i inny wynik. Dodała, że sytuacja środowiskowo-społeczno-

materialna uczniów z Golczewa jest zupełnie inna niż w porównywalnej szkole w Dziwnowie. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że jest w tabeli numer 10 takie porównanie, co do Wolina, 

Świerzna. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że mówi o czymś innym, o 

porównaniu uczniów z Golczewa do innych okolicznych szkół typu Benice, Mechowo, które jest 

bardzo zaniedbane, Ronica. Powiedziała, że jak się weźmie pod uwagę np. poziom wykształcenia 

rodziców też wyjdzie zupełnie inny wskaźnik. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że można interpretować różnie w zależności od tego co się 

weźmie pod uwagę. Dodała, że zawsze wszyscy odnosili się do wyników podanych przez OKE. 

Uważa, że na to nie ma nigdy dobrej recepty. Dodała, że były robione programy naprawcze. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że program naprawczy jest robiony dla 
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danego rocznika, rocznik wychodzi i nie ma programu naprawczego, bo przychodzą zupełnie inne 

dzieci. 

 

Dyrektor ds. dydaktycznych ZSP w Golczewie Mariusz Michalik powiedział, że inaczej to się 

kształtuje na poziomie lat, bo np. jest tendencja rozwojowa, czy się dzieje lepiej czy gorzej z 

wynikami, jest np. w jednym roku, że tendencja jest rosnąca, a w drugim roku jest malejąca, a są ci 

sami nauczyciele, ale różni uczniowie. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że wyniki nie są dobre. Stwierdziła, że kiedyś była 

analizowana szkoła Pani Malec, kiedy ona była wicedyrektorem i zarzucano, że są bardzo złe 

wyniki, trzymano się wtedy tych tabel, a teraz już te tabele nie są istotne. Dodała, że wszystko jest 

istotne, ważne są fakty. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że można sobie to różnie 

interpretować. Dodała, że w szkole są konkursy kuratoryjne, gdzie uczniowie są finalistami. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że takie konkursy zawsze były. Dodała, że szkoła nie jest 

zła, być może łączenie klas, może przeładowane klasy spowodowały to, że trudniej się uczyć i 

uczyć, to jest niekorzystne i dla uczniów i dla nauczycieli, ale co tu mówić przy takim budżecie. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że klasy są przeładowane, warunki do 

nauki są trudniejsze, nauczyciel ma wymagania programowe, które są coraz wyższe. 

 

Dyrektor ds. dydaktycznych ZSP w Golczewie Mariusz Michalik powiedział, że są poziomy w 

grupach na językach obcych, w przedmiotach artystycznych. Wyjaśnił, że pierwsze klasy 

gimnazjum nie mogli podzielić na grupy, bo jest uczniów mniej niż 24 i takich klas się nie dzieli. 

Zostali podzieleni według poziomów nauczania języków, są podzieleni na 3 grupy: zaawansowani, 

średniozaawansowani i grupa słabsza. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że szkoła podstawowa 18,29 to jest bardzo niski poziom i 

średnia wyników jest bardzo niska. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że jest słaby rocznik, środowisko jest 

trudne, rodzice są bardzo materialni, ubodzy. 

 

Radna Teresa Waszczenko zapytała jaka jest perspektywa przyszłych lat pod względem liczebności 

klas. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że się nie zmieni. 

 

Radna Janina Kołodzińska pogratulowała dyrektorowi SP w Wysokiej Kamieńskiej Pani Emilii 

Dobrowolskiej i nauczycielom, że udało się osiągnąć takie wyniki. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 8 głosami „za”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 5 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw 

Społecznych 8 głosami „za”. 
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Radna Janina Kołodzińska zapytała czy fundusz świadczeń socjalnych nie będzie wypłacony na 

świadczenia świąteczne. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że fundusz świadczeń socjalnych nie 

jest funduszem roszczeniowym, jest uznaniowy. Powiedziała, że w tym roku skorzystali wszyscy 

nauczyciele w okresie wielkanocnym, skorzystali z wczasów pod grusza, skorzystali z dopłat do 

wycieczek krajowych i zagranicznych oraz innych form, w tym momencie nie będzie funduszu 

socjalnego na święta. Dodała, że nie wypłaci funduszu kosztem wynagrodzeń. 

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała czy dostała wszystkie środki na 30.09.2013 r. i na koniec maja. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że to o co szkoła pisała to dostali, w 

tej chwili środki niewykorzystane w tym roku zostaną przesunięte na przyszły rok. 

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała dlaczego nie chce wypłacić świadczeń świątecznych, jeżeli 

środki są. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że jest określona pula środków, pieniędzy jest za 

mało jeżeli chodzi o plan wydatków. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że aby wypłacić wszystkim 

pracownikom potrzeba w szkole dodatkowo ok 33.000 zł. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że oprócz ostatnich środków ponad 140 tyś zł, 

które zostały zwiększone dodane do szkół potrzeba jeszcze ok 33.000 zł. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że z tego co wie to środki na fundusz socjalny są 

wydzielone na osobnym koncie. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że są, ale nie muszą być wykorzystane 

w danym roku, można go przesunąć na kolejny rok. 

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała skąd dyrektor weźmie i te zaległe i te bieżące świadczenia. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że musi być przesunięty fundusz o tą 

kwotę. 

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała czy ta kwota została wydana na inne cele. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że nie. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał radcę prawnego czy burmistrz złożył informację w terminie. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że nie pamięta w tej chwili. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że zgodnie z ustawą burmistrz składa informację do 31 

października. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że dzisiaj jest 18 grudnia. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że kiedy rada będzie nad tym tematem obradować to 

już jest co innego. 
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Radna Teresa Waszczenko zapytała czy pieniądze na koncie socjalnym są celowe i czy można je 

wykorzystać na inne cele. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że nie. 

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała czy takie świadczenia na święta otrzymają pracownicy gminy. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że otrzymają. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że jest to nie moralne w stosunku do pracowników szkoły, 

emerytów, którzy tych pieniędzy nie otrzymali. 

 

Dyrektor ZSP w Golczewie Aldona Kaczmarek powiedziała, że w tym roku szkoła na to nie da 

pieniędzy, a w poprzednim roku szkoła w Wysokiej też nie miała na to pieniędzy. Dodała, że oni 

mieli problem w zeszłym roku, a my w tym roku. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że funduszem to powinna zająć się w tej chwili inspekcja 

pracy, co się z nim stało. 

 

Radny Edward Żurawski zapytała przewodniczącego obrad po co jest dyskusja w tym punkcie. 

 

Przewodniczący obrad podziękował za uwagę i zamknął ten punkt obrad. 

 

Ad.2 2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 

Środowiska dla gminy Golczewo na lata 2007-2010” wraz z przyjęciem „Planu Gospodarki 

Odpadami dla Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie na lata 2004-2015”. 

 

Projekt uchwały przedstawił inspektor Paweł Jamroziak. Powiedział, że zgodnie z art. 17 ust. 1 

ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (Dz. U z 2013 r. poz. 1232 ) nałożono 

na gminy obowiązek sporządzenia Programu Ochrony Środowiska. Gmina Golczewo posiada 

Program Ochrony Środowiska, który został przyjęty uchwałą w 2007 r., a przedłożony projekt jest 

zmianą tamtej uchwały dot. aktualizacji przepisów prawa. Wyjaśnił, że w między czasie zmieniła 

się ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, ustawa o odpadach i prawo ochrony 

środowiska, w między czasie wdrożono program usuwania azbestu, zmieniła się też uchwała 

odnośnie programu ochrony zwierząt. Dokonanie tej zmiany umożliwi gminie ujęcie w planach 

inwestycyjnych, wieloletnich zadań z zakresu ochrony środowiska, co jest pomocne w uzyskaniu 

dofinansowań i środków unijnych. Dodał, że program określa stan środowiska w gminie Golczewo, 

gospodarkę wodno-ściekową, odpadami, ocenę realizacji zadań z zakresu ochrony środowiska, 

określa cele i zadania programu ochrony środowiska na lata 2013-2016. Powiedział, że program był 

publikowany na stronie gminy, społeczeństwo mogło wnosić swoje wnioski i uwagi, program został 

zaopiniowany przez Zarząd Powiatu Kamieńskiego, Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 

w Szczecinie oraz Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Szczecinie. Powiedział, 

że program zawiera 101 stron. Przedstawił ogólnie, że są utworzone zespoły krajobrazowo 

przyrodnicze, jest las golczewski, samliński, jest ponad 30 pomników przyrody. Dodał, że zapytano 

go podczas rozmowy telefonicznej czy to prawda, że na terenie gminy Golczewo jest objęta 

ochroną prawną drzewo brzoza brodawkowa o objętości ponad 400 cm średnicy. Z uwagi, że nie 

pamiętam pojechał z Panią Jędruszek zmierzyć to drzewo i się to potwierdziło, jest to najgrubsza 

brzoza w Polsce. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk zapytał gdzie to jest. 
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Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że na cmentarzu niemieckim naprzeciwko oczyszczalni. 

 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad zapytał czy w program nie wkradł się błąd, bo jest wpisany Zespół Szkół 

Ogólnokształcących w Golczewie, Zespół Szkolno-Przedszkolnych, nie ma GOKiS. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że w tym miejscu będzie przygotowana zmiana. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że jest kilka hektarów stawów. Zapytał, czy one nie mają 

wpływu na środowisko jeziora Szczucze, bo nie ma o nich ani jednego słowa. Radny uważa, że te 

stawy mają wpływ na środowisko. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że była robiona analiza wód odprowadzanych ze stawów i z 

w tej analizie nie wykazano przekroczeń dopuszczalnych z rozporządzenia Rady Ministrów, 

mieściło to się w normach. Uważa, że zależy to też od warunków atmosferycznych, od 

napowietrzenia, przez opady deszczu. Dodał, że wody stojące mają całkiem inny wygląd niż wody 

płynące. 

 

Przewodniczący obrad zapytał czemu to nie zostało w programie zaznaczone. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak zapytał co to zmieni, a można nanieść i zmienić. 

 

Przewodniczący obrad uważa, że kilka hektarów stawów ma wpływ na środowisko. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że przyległe stawy są retencją wód, bo one pomagają w 

zasileniu jeziora Szczuczego i Okonie, w okresie suszy one spełniają pozytywną rolę. Dodał, że 

problem jest na jesień, ale to nie są przekroczenia dopuszczalne w odprowadzeniu tych wód. 

Powiedział, że jest inna barwa wód stojących i płynących. Dodał, że jezioro Szczucze jest jeziorem 

przepływowym i gdy jest styk wody płynącej do wody stojącej to występuje przebarwienie. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że przewodniczącemu chodzi bardziej o to, aby zaznaczyć 

to w programie. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że jeżeli się cofnąć, a jest osobą przyjezdną do Golczewa i 

nie przypomina sobie Golczewa bez stawów. Dodał, że jedynym problemem była grobla. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że te stawy ok, ale tych stawów na wprost jeziora nie było 

i tych wszystkich strumyków tam wpływających. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że pamięta te stawy od 80 roku. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że w programie jest pełno szczegółowych rzeczy, a nie ma 

takich które według niego są ważne. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że robił ten program w wolnym czasie, bo gmina mogła go 

zlecić za co by się zapłaciło. Dodał, że aby opisywać to trzeba było mieć analizę fizyko-chemiczną 

wód, aby nawiązać, a takie badania kosztują. Stwierdził, że jeżeli budżet na to pozwoli to można 

zlecić takie badania. Przypomniał, że gmina kiedyś robiła takie badania wód jeziora Szczucze i 

Okonie, wlotów kanału Kłodzino, Kłęby. 
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Przewodniczący obrad zapytał czy nie można zlecić na koszt osób, którzy spuszczają tą wodę, aby 

zbadać tą wodę spuszczaną. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że wszystko można tylko to nie jest zadanie własne gminy. 

Można to zrobić na zasadzie „uprzejmie informuję”, „uprzejmie donoszę”. Dodał, że to jest na 

zasadzie jak są zgłoszenia z tytułu emisji do powietrza, spalania papy, itd., ale robi to samo, co do 

niego doniesiono. Dodał, że jest to zadanie powiatu, z tego co się orientuje to stawy posiadają 

operaty wodno-prawne, z tego co wie to jest robiona aktualizacja. 

 

Przewodniczący obrad chce, aby tą deskę, które reguluje poziom wody zrobić na stałe. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że problem polega na tym, że jest drugie ujście w innym 

miejscu. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że trzeba mieć pozwolenie na piętrzenie wód. Dodał, że 

podpiętrzanie wód jest przestępstwem. Nadmienił, że jest określony poziom zwierciadła jeziora i 

ten poziom powinien być zachowany na jednym jeziorze i na drugim jeziorze. Dodał, że gmina nie 

działa na swoim terenie, bo to są wody zarządu melioracji, gmina to traktuje jako gospodarz. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że gmina może chyba komuś to zgłosić, bo to jest problem od 3 

lat i nikt nic z tym nie robi. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że problem z poziomem wody jest w trzcinie, która zarosła 

odpływ. Dodał, że każdy patrzy i mówi, że poziom jest bardzo niski w odpływie w rzece, a to nie 

jest prawda, bo poziom w jeziorze jest dużo wyższy, bo hamuje trzcina, dlatego też dokładają tą 

deskę, bo patrzą się na odpływ na rzece. 

 

Radna Janina Kołodzińska zapytała o stronę 36, gdzie jest wymieniona kwestia sieci 

hydrograficznej o zdanie „W pasie 40-50 m od linii brzegowej rzek i jezior należy wprowadzić 

zakaz lokalizacji zabudowy kubaturowej za wyjątkiem ośrodków sportów wodnych i urządzeń 

wypoczynku publicznego”. Zapytała czy to znaczy, że to w pasie nad jeziorem nikt nie może się 

budować. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że jest takie pojęcie jak otulina jeziora. Wytłumaczył, że 

linia brzegowa ustanowiona jest rozprawą wodno-prawną. Dodał, że na mapie to widać, że to są 

tereny podtopione, bagienne, zadrzewione, lasy olchowe. 

 

Radna Janina Kołodzińska powiedziała, że nad jeziorem na ulicy Kamieńskiej są tereny prywatne i 

jeden z właścicieli chce sobie postawić hotelik. Zapytała czy to dla niego będzie problemem. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że to jest poza tym pasem i tam były już wydane warunki 

zabudowy. 

 

Radna Teresa Waszczenko zapytała czy rozmawia się na temat napowietrzenia jeziora, czy robi się 

rezerwy w budżecie. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że to jest raczej pytanie do radnych o budżet. 

 

Radna Danuta Bednarz powiedziała, że były rozmowy o oczyszczeniu rzeki od zbiornika 

retencyjnego w Wysokiej w kierunku Kozielic. Zapytała na jakim to jest etapie. 
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Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że jest to w planach wieloletnich w zarządzie melioracji. 

Rozmawiali wspólnie z burmistrzami z zarządem melioracji z Kamienia Pomorskiego, że w 

następnym roku w ramach konserwacji ma być robiony odcinek od Rekowa do Kozielic. 

 

Radna Danuta Bednarz powiedziała, że tam zagnieździły się bobry. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że z bobrami to jest dosyć poważny problem, 

 

Radna Danuta Bednarz powiedziała, że w Kozielicach jest spiętrzona woda przy moście. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że jeżeli mowa o ekologii to bóbr odzwierciedla czyste 

środowisko. Dodał, że była zrobiona rzeka Niemica do samego jeziora. Obiecano, że w przyszłym 

roku w ramach konserwacji do Kozielic chcą dojść. 

 

Radny Jaromir Marks zapytał czy rzeka była robiona do tamy. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że tak, do mostu kolejowego. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał czy to nie jest pomyłka, że na stronie 10 w tabeli 2.4. wpisany jest 

ZUP na ulicy Zwycięstwa. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak powiedział, że tak, zostanie to zmienione. 

 

O godz. 15:40 radna Beata Pastryk opuściła obrady. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 8 głosami „za”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 6 głosami „za”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 głosami „za”. 

 

Przewodniczący obrad zarządził przerwę o godz. 15:45, 

o godz. 16:05 wznowiono obrady. 

 

 

Ad.2 3) Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz 

wysokości cen za te usługi. 

 

Projekt uchwały przedstawił inspektor Paweł Jamroziak. Wyjaśnił, że uchwale Rady Miejskiej w 

Golczewie w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

która została podjęta w grudniu 2012 r. znajdował się wykaz limitowanych odpadów komunalnych, 

które można przyjąć do punktu selektywnej zbiorki odpadów komunalnych. Dodał, że 

przedstawiony projekt uchwały jest rozszerzeniem tamtej uchwały i umożliwienie przyjęcia za 

dodatkową opłatą odpadów problemowych z terenu gminy Golczewo. Wniósł autopoprawkę w 

podstawie prawnej, z uwagi na to, że często zmieniają się przepisy w ustawie o ochronie 

środowiska. Wyjaśnił, że w miejsce publikacji zmienia się Dziennik Ustaw, winno być 

„(Dz. U. z 2013 r., poz. 1399)”. 
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Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał o cenę usługi netto zł za „mg”? 

 

Inspektor Paweł Jamroziak wyjaśnił, że to jest skrót oznaczający inaczej tonę. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał czy ludzie nie będą wyrzucać tych odpadów do rowów i do lasów, czy 

nie ma takiego zagrożenia. Zapytał czy nie należy się zastanowić czy wszystkie odpady jakie 

wytwarzają mieszkańcy zostały przyjęte za darmo w ramach kosztów ogólnych. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak wyjaśnił, że nie można obciążać wszystkich mieszkańców odpadami, 

które wynikają z lepszego dobrobytu niektórych mieszkańców, np. w przypadku dużego remontu. 

Chodzi o to, żeby umożliwić mu oddanie tych odpadów. 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że jak ktoś ma 3 auta w domu, odda 4 opony, to resztę wyrzuci do 

jeziora czy na skarpę. Zapytał czy nie lepiej byłoby, aby oddal ile ma. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że za to wszyscy mieszkańcy zapłacą. Uważa, że 

świadomość społecznego, szczególnie tego zasobnego, jest taka, że stać ich będzie na tą usługę. 

 

Radny Marek Kalczyński uważa, że dobrze jest się wzorować na kimś kto ma sprawdzone metody. 

Dodał, że chodzi mu o gminę Przybiernów, gdzie gruzy z remontów są wywożone na składowisko i 

gmina nie ma z tym problemu, bo przyjeżdża firma i wszystko zabiera. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że w naszej gminie PSZOK jest już na ukończeniu i tam 

też będą elementy budowlane i elektronika, jeżeli gruz będzie czysty to gmina będzie sama starała 

się to zagospodarować. 

 

Radna Danuta Bednarz wyraziła wątpliwość, czy nie za szybko jest wprowadzona uchwała o tych 

opłatach, bo ustawa śmieciowa weszła od lipca, na każdym zebraniu było mówione, że każdy może 

oddać 4 opony za darmo. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec odpowiedział, że odda 4 opony za darmo, ten wykaz to jest ponad 

limit, jest to uchwała porządkująca. 

 

Radna Danuta Bednarz powiedziała, że to nie jest taka mała cena. Zapytała ile tam jest podatku 

VAT. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że podatku VAT w cenie nie ujęto, bo on może się 

zmieniać. 

 

Radna Danuta Bednarz zapytała ile obecnie jest stawka VAT. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że nie jest biegły w tym temacie. 

 

Radna Danuta Bednarz odpowiedziała, że pewnie 23%. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że 23%. 

 

Radna Danuta Bednarz zapytała kiedy ta uchwała wejdzie w życie. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że po jej publikacji. 
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Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk odpowiedział, że tak jak jest w ostatnim paragrafie projektu 

uchwały. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak wyjaśnił, że ta uchwała jest po to, aby nie było faktu, że ktoś będzie 

chciał oddać więcej odpadów i nie będzie mógł tego zrobić. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał czy jest limit na odpady wielkogabarytowe. 

 

Inspektor Paweł Jamroziak odpowiedział, że są określone limity w poprzedniej uchwale. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 5 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”, 

Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 4 głosami „za” przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 6 głosami „za”, 1 głosem 

„przeciw” i przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Ad.2 4) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2014. 

 

Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska podczas 

wspólnego posiedzenia komisji w dniu 13.12.2013 r. Uzupełniła tylko, że zostały wydane przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie pozytywne opinie do projektu budżetu i do projektu 

wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Radny Edward Żurawski zapytał skarbnika gminy czy robiła symulację budżetu z najwyższej półki. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska zapytała czy radnemu chodzi o to, jakby podatki były na 

najwyższym poziomie to odpowiedziała, że nie, ale można takie coś zrobić. 

Radny Grzegorz Chłopek zapytał o kwotę 40.000 zł na gospodarkę ściekową, gdzie jest to 

zaplanowane na częściową rozbudowę wodociągu na ulicy 9-go Maja i Słoneczną. Dodał, że nie 

uzyskał informacji na podstawie jakich danych ta kwota została wprowadzona i ile zostanie 

przeznaczone na poszczególne ulice, chciałby poznać taką informację, czy są jakieś kosztorysy. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że gmina chce obie inwestycje oprzeć o fundusze unijne, a 

część pracy chce zrobić własnym sposobem. 

 

Radny Grzegorz Chłopek zapytał czy jest podział tej kwoty. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że podziału nie ma, na razie jest założone, że to będzie 

robione, jest na to dokumentacja. 

 

Radny Grzegorz Chłopek zapytał w oparciu o jaką kalkulacją kosztów, bo jeżeli żaden wniosek nie 

przejdzie to te 40.000 zł nie zostanie wykorzystane, bo te koszty tam są horrendalnie wysokie. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że chce zabezpieczyć wkład własny i część prac zrobić 

systemem gospodarczym. 

 

Radny Grzegorz Chłopek stwierdził, że dalej nie uzyskał odpowiedzi na swoje pytanie. 



15 

 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że dla niego jest niezrozumiałe to, że w sytuacji kiedy jest 

chroniczny brak środków, jest wzrost środków dla GOKiS. Przypomniał, że w tym roku fundusz 

GOKiS był 110.000 zł, a teraz planuje się 230.000 zł. Uważa też, że zaplanowany wydatek w 

kwocie ponad 224.000 zł na remont świetlicy przy OSP w Golczewie jest bezcelowy, bo jest szkole 

orlik, jest GOKiS. 

 

Radny Grzegorz Chłopek zapytał co się stało, że z załącznika nr 3 do WPF zniknęło zamierzenie 

wykupu kotłowni. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że przede wszystkim brak środków, bo na 

przyszły rok zostały ujęte inne inwestycje, ale nic nie stoi na przeszkodzie, aby rozszerzyć ten 

załącznik, aby to zadanie było. Dodała, że jeżeli chodzi o inwestycje to sugerowała się uchwałą o 

kierunkach działania burmistrza i tym co jest w trakcie pod względem wniosków o fundusze unijne. 

Powiedziała, że na chwilę obecną brak jest środków, aby takie inwestycje ująć. 

Radny Grzegorz Chłopek zapytał co burmistrz zrobił od marca 2013 r., aby ustalić analizę 

poniesienia kosztów, co się będzie bardziej opłacało, wykupienie tych kotłowni czy nie. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że nie była robiona taka analiza, były prowadzone 

rozmowy i inwestor był gotów to sprzedaż, natomiast opłaty i tak trzeba byłoby ponosić bez 

względu na to kto jest ich właścicielem. 

 

Radny Grzegorz Chłopek uważa, że opłaty by się ponosiło tylko za zużytą energię, a nie za tzw. 

opłatę za gotowość. Dodał, że dziewiąty miesiąc mija, burmistrz mówił, że będzie taka analiza, a jej 

nie ma. 

 

Radna Teresa Waszczenko uważa, że tak jak prowizorycznie działał GOKiS i w takich zubożonych 

działania, panie brały na siebie całą działalność, działały ponad dwa razy tyle godzin ile powinny. 

Dodała, że aby zrealizować projekt potrzebne są pieniądze. Uważa, że nie może funkcjonować tak 

duży obiekt, który ma ponad 70 działań. Dodała, że nie może działać na budżecie 110.000 zł tak jak 

biblioteka, gdzie Panie siedzą pół dnia i czekają na klientów. Stwierdziła, że GOKiS działa na wiele 

większym zakresie niż biblioteka. Uważa, że ten proponowany budżet jest średni, ale bardzo 

potrzebny. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec powiedział, że dyrektor GOKiS była na komisji i powiedziała, że 

w związku z trwaniem projektu z każdym rokiem wymagania rosną i musi być większa ilość imprez 

i działań GOKiS. Dodał, że i tak te planowane środki są za małe. Przypomniał, że dyrektor też 

mówiła, że chce, aby GOKiS nastawił się na współpracę ze świetlicami wiejskimi. 

 

Radna Teresa Waszczenko uważa, że Dom Strażaka to jest majątek gminy i tak długo niszczał, i nie 

możliwe jest aby został totalnie zdewastowany. Dodała, że biorąc pod uwagę GOKiS to taka 

świetlica pod zarządem GOKiS mogłaby dobrze funkcjonować. 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że rozumie, że taka świetlica by się przydała, ale nie w dobie 

kiedy brakuje środków. Przypomniał, że budynek gminny niszczeje w Mechowie, gdzie byłby 

mieszkania socjalne. Stwierdził, żeby się jednak bawić, hulaj dusza, zrobić jeszcze jedną świetlice, 

będą wesela, bo takie radna ma pomysły na rozwój gminy. Dodał, że gmina zrobi jeszcze jedną 

świetlicę a wali się szkoła. Zwrócił uwagę, że w szkole zapadają się posadzki, pękają ściany i nie 

wiadomo co się tam dzieje. Nadmienił, że dyrektor chce 8.000 zł na ekspertyzę, ale nie ma. 

Powiedział, że szkoła się wali, a radna widzi świetlice jako celowe. Uważa, że środki dla GOKiS są 

za małe, ale przy 110.000 zł w zeszłym roku można podnieść je o 10-15% i co roku można tak 

zwiększać, ale nie do poziomu 230.000 zł, szczególnie gdzie w Wysokiej dach cieknie i nie ma 

6.000 zł. Uważa też, że w § 10 nie widzi sensu zabezpieczenia pokrycia występującego 
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przejściowego deficytu budżetowego w wysokości 1 mln zł. Dodał, że z uwagi na ten zapis nie 

może poprzeć tego projektu. 

 

Radna Teresa Waszczenko odniosła się do słów radnego Tadeusza Leusa, że nie chce się bawić, bo 

nie ma na to ochoty ani okoliczności. Poprosiła aby radny grzecznie się wypowiadał, bez emocji. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec powiedział, że na te same pytania były udzielone odpowiedzi na 

poprzedniej komisji. 

 

Radny Edward Żurawski zapytał czy było otwarcie świetlicy w Niemicy. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk odpowiedział, że nie było. 

 

Radny Edward Żurawski zapytał co się stanie jak radni nie przyjmą budżetu. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że gmina będzie działać na prowizorium, tak 

jak jest w projekcie tak będą wydatkowane środki. Dodała, że jak pojawią się dodatkowego źródła 

lub potrzeby zmiany budżetu, to nie będzie to możliwe, bo projekt budżetu nie może być zmieniane, 

bo aby dokonać korekty budżet musi być przyjęty. Wyjaśniła, że projekt przedkłada się do RIO i na 

tej podstawie ona sama przygotowuje projekt i uchwala budżet za radę. 

 

Radny Edward Żurawski rozumie, że jeżeli RIO będzie uchwalać budżet to nie będzie się czepiać, 

że 10-15% od środków transportu tylko podatek będzie z najwyższej półki. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że nie, będzie to tak jak w projekcie, bo 

uchwały podatkowe zostały przyjęte. Wyjaśniła, że RIO może dokonać korekt, ale też musi się 

opierać o wszystkie elementy wymagane przepisami prawa, czyli wskaźniki i wszystko to co jest w 

ustawie o finansach publicznych. Decyzję o przyjęciu budżetu rada ma do 31 stycznia. 

 

Radny Wiesław Kloch zapytał czy w przypadku OSP w Golczewie to chodzi tylko o świetlicę czy 

też o salę. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk odpowiedział, że chodzi o dużą salę, są na to pieniądze przeznaczone 

w Leaderze. 

 

Przewodniczący obrad zapytał czy 200.000 zł to jest wkład własny. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że nie, to jest łączny wydatek. 

 

Radny Jaromir Marks uważa, że w sprawie świetlicy w OSP to w końcu zostało coś podjęte, żeby ją 

wyremontować, bo stanowiska dla samochodów pożarniczych i strażaków są bardzo ładne. 

Przypomniał, że kiedyś było to jedyne miejsce gdzie odbywały się koncerty. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że budżet jest nie wystarczający nie tylko dla 

szkół, ale i dla wszystkich, którzy składają wnioski do budżetu. Dodała, że są sytuacje, gdzie muszą 

się mocno zastanowić nad wydatkami. Kiedyś uważała, że wydatki na OSP to było coś 

niepotrzebnego, bo w powiecie się z tym nie spotkała. Teraz uważa, że to jest bardzo potrzebne. 

Przy OSP jest 100-200 tyś zł na wydatki bieżące, tym opiekuje się Dariusz Niemczycki i on zawsze 

pisze projekt na 300-400 tyś zł, a tyle nie dostanie, wie nap oczątku roku jakie ma środki i wie na co 

może sobie pozwolić, czasami są to trudne decyzje, zrezygnuje z jakiegoś samochodu, bo nie 

można go wyremontować. Dodała, że możliwości są takie jaka jest pula środków, a to jest 

uzależnione od sprzedaży, ile wpłynie podatki, jakie są stawki podatków. Uważa, że nie można 



17 

 

rozdmuchać wydatków na dwa razy tyle, bo gminy na to nie stać i wszystkie wydatki są 

ograniczane. Dodała, że potrzeb w koło jest bardzo dużo. Poprosiła, aby wskazać skąd wziąć 

dodatkowe środki, aby zwiększyć plan wydatków. 

 

Radny Grzegorz Chłopek w związku z uchwałą, która została wcześniej podjęta, zapytał czy jest 

stworzony program o niskoemisyjności. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że to dopiero była uchwała o przystąpieniu. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec powiedział, że nie ma takiego programu. 

 

Radny Grzegorz Chłopek powiedział, że czytał, że do 31 grudnia jest termin na jego złożenie. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec powiedział, że jest to termin na złożenie wniosku, a nie programu. 

 

Radny Grzegorz Chłopek zapytał czy jest już wybrana firma, która będzie pisać ten program. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk powiedział, że nie ma, musi być przetarg. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że firma Perspektive złożyła. 

 

 Zastępca Burmistrza Józef Malec powiedział, że jeszcze trzy inne firmy złożyły. Przypomniał, że 

mówił jaki był rozrzut kwot od 30.000 zł do 70.000 zł. 

 

Przewodniczący obrad zapytał czy jeszcze raz radni będą nad tym głosować, bo była specjalna 

komisja z głosowaniem. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że nie, bo opinie zostały wydane. 

 

Ad.2 5) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2014-2022. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska wyjaśniła, że ten projekt wiąże się z projektem budżetem, 

który został szczegółowo omówiony na komisji 13.12.2013 r. Dodała, że jeżeli będzie potrzeba 

zmiany w WPF to tylko przez jego przyjęcie i późniejsze zmiany. Nie ma obecnie środków, aby 

ująć wszystkie inwestycje, ale jak się środki pojawią, czy zrobić jakieś zmiany to można to wpisać 

na lata następne lub w minimalnych kwotach w przyszłym roku, ale w momencie gdy będzie można 

coś przesunąć. 

 

Przewodniczący obrad zapytał kogo miała na myśli mówiąc „możemy zmienić”. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że radni. 

Przewodniczący obrad odpowiedział, że raczej nie bardzo. Dodał, że jeszcze żaden radny nie miał 

szans zmienić i chyba nie zmieni, i nigdy się to nie stanie, jak chcą zmienić radni to są góry, a jak 

chce zmienić burmistrz to nie ma nawet pagórka. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że takie są przepisy. 

 

Przewodniczący obrad odpowiedział, że góry nie tylko ze strony przepisów, ale także ze strony 

urzędu. 
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Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że była uchwała o kierunkach stanowienia, 

zostały one ujęte, później zostało one ujęte w WPF a w budżecie nie. Wyjaśniła, że priorytetem 

było to co zostało rozpoczęte, umowy są podpisane lub są w trakcie realizacji, a na więcej nie ma 

środków. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja Rewizyjna 3 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” i przy 2 głosach „wstrzymujących się”, 

Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 2 głosami „za”, 3 głosami 

„przeciw” i przy 1 głosie „wstrzymującym się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 5 

głosami „za”, 2 głosami „przeciw” i przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Komisja Rewizyjna i Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska wyraziły 

negatywną opinię, a Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych wyraziła pozytywną opinię. 

 

 

Ad.2 6) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Golczewo na lata 2013-2022. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska. Wyjaśniła, że projekt wynika ze 

zmian tegorocznego budżetu, które Rada podjęła na ostatniej sesji nadzwyczajnej. Nastąpiło 

przesunięcie po 5.000 zł i 10.000 zł: zmniejszenie o 5.000 zł na remont holu, utworzenie systemu 

informacji wizualnej zmniejszenie o 5.000 zł i zwiększenie 10.000 zł na budowę chodnika przy 

drogach wojewódzkich. 

 

Przewodniczący obrad zapytał o kwotę 80.000 zł i po 10.000 zł w 2013 r. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska wyjaśniła, że zmieniała tylko to co dotyczyło bieżącego roku, 

pozostałe nie były zmieniane, więc tego nie ma w nowym WPF do projektu budżetu na 2014 r., 

zmiany dotyczą tylko 2013 r. 

 

Przewodniczący obrad rozumie, że mają patrzeć tylko na 2013 r. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska wyjaśniła, że tak, bo pozostałych danych nie zmieniała, bo 

wymagałoby to zmian całego załącznika nr 1, a takiej potrzeby nie ma. Dodała, że wszystko 

konsultowała z RIO. Jest to projekt porządkujący. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał dlaczego w projekcie jest 70.000 zł. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska wyjaśniła, że tak było zaplanowane na początku roku. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że teraz jest to nieaktualne. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska wyjaśniał, że po podpisaniu porozumienia już nie. 

 

Radny Tadeusz Leus poprosił, aby wpisywać zero. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska zgodziła się. Wyjaśniła, że nie chciała zmieniać pozostałych, 

aby radni widzieli co ulega zmianie. 
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Radny Tadeusz Leus powiedział, że w pozycji 6 powinna być kwota 10.000 zł, a nie 80.000 zł, bo 

łączne nakłady finansowe były 10.000 zł i w 2013 r. 10.000 zł. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że tak było zaplanowane. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że trzeba teraz to zmienić na 10.000 zł nie 80.000 zł i wykreślić 

2014 r., bo nie widzi tego sensu. 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że nie wie czy nie musiałby być zmieniony 

cały załącznik nr 1, skonsultuje to z RIO i odpowie w piątek. Dodała, że nie ma to znaczenia, bo ten 

przestaje obowiązywać, bo przyjmuje się już WPF na nowy okres. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że tu jest wykup kotłowni. 

 

Radny Grzegorz Chłopek powiedział, że na 2014 r. już nie ma. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że nie ma, bo nie ma takich środków. 

 

Radny Grzegorz Chłopek powiedział, że omawiany projekt dotyczy lat 2013-2022 i tu jest, a od 

stycznia tego nie ma. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że jeżeli w 2014 r. nie ma 200-300 tyś zł na 

wykup kotłowni to nie można ich umieszczać. Dodała, że jeżeli jest taka wola radnych, aby 

przełożyć to na 2015 r. to można to zrobić. 

 

Radny Grzegorz Chłopek powiedział, żeby głosować, bo mu się nawet nie chce dyskutować. 

 

Radny Lech Ferdynus powiedział, że to jest już arogancja i bardzo brzydkie słowa. 

 

Radny Grzegorz Chłopek powiedział, że uczy się od lepszych. 

 

Radny Lech Ferdynus powiedział, że tak nie można się odzywać do nikogo. Zapytał co to znaczy, 

że „głosujemy, bo nie chce mi się gadać”. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że radny Lech Ferdynus akurat nie ma prawa pouczać kogoś jak 

ma się do kogoś odnosić. 

 

Przewodniczący obrad uważa, że radny Grzegorz Chłopek nikogo nie obraził, a powiedział to w 

eter. Dodał, że nie poczuł się obrażony. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 5 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” i przy 2 głosach „wstrzymujących się”, 

Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 3 głosami „za” i przy 3 

głosach „wstrzymujących się”, Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 6 głosami „za” 

przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Ad.2 7) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. 
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Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że w ślad za pismem, z którym radni byli 

zapoznani, i przychylając się do wniosku PKS została przygotowana uchwała zmieniająca stawki 

podatku od środków transportowych. Jest to projekt obniżający ten podatek w przyszłym roku, a 

stawki zaproponowane to 500 zł za mniejsze autobusy i 550 zł za większe autobusy. 

 

Przewodniczący obrad zapytał jaka jest gwarancja, że przyjdą do gminy, bo radni przegłosują 

uchwałę, a PKS sobie stąd pójdzie. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska odpowiedziała, że nawet jak oni nie przyjdą to może inni 

przyjdą, gwarancji nigdy nie ma. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał jaka jest stawka w gminie Płoty. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk odpowiedział, że około 650 zł. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że zastanawia się czy nasze stawki będą konkurencyjne, bo w 

gminie Płoty były najniższe. 

 

Burmistrz Andrzej Danieluk odpowiedział, że rozmowy były takie, że takie stawki byłyby 

zadowalające dla PKS. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 6 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 5 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 6 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących 

się”. 

 

Ad.2 8) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu Gminy Golczewo. 

 

Projekt przedstawił Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk. Wyjaśnił, że projekt dotyczy 3 obszarów: 

1) wynika z konieczności stosowania się do obecnego stanu prawnego, czyli z Osiedla 

Golczewo zostały wyłączone 2 miejscowości Sosnowice i Golczewo-Gaj, gdzie powstało 

Sołectwo Sosnowice – do projektu dołączono załącznik graficzny; 

2) ma charakter redakcyjny, dotyczy § 34, gdzie jest zmiana z uwagi na to, że w 

dotychczasowym wyglądało na to, że wszyscy się już wypowiedzieli a została otwarta 

dyskusja. W nowym brzmieniu jest wprowadzenie i z chwilą, z którą będą mieli się 

wypowiedzieć radni, kluby radnych i inni; 

3) ma charakter redakcyjny, w § 77, zostały pozostałości po poprawkach dokonanych przy 

uzgodnieniach i nastąpiło przesunięcie paragrafów, w obecnym brzmieniu zamiast 

dotyczyć zagadnienia protokołu, to jeden dotyczy protokołu a drugi całkiem co innego. 

 

O godz. 16:51 posiedzenie komisji opuścił radny Edward Żurawski. 

 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 
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Komisja Rewizyjna 6 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”, Komisja Finansów, 

Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska 4 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. 

 

Ad.2 9) Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r. 

 

Projekt przedstawiła Przewodnicząca Rady Beata Pastryk. Powiedziała, że zgodnie ze statutem 

przygotowała projekt ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golczewie na 2014 r. Dodała, że do 

uchwały został dołączony plan pracy i na 2014 r. zaplanowała 7 sesji. 

 

O godz. 16:53 na posiedzenie komisji wrócił radny Edward Żurawski. 

 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. 

 

Radna Danuta Bednarz zapytała ile w tym roku było sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Pastryk powiedziała, że nie wie, trzeba by policzyć. Dodała, że sesje 

zwołuje się w miarę potrzeb. 

 

Przewodniczący obrad zamknął dyskusję. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w jawnym głosowaniu. 

 

Komisja Rewizyjna 8 głosami „za”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 6 głosami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 8 głosami „za”. 

 

Ad.3 Zapytania, oświadczenia i komunikaty . 

 

Przewodnicząca Rady Beata Pastryk zapoznała radnych z 2 pismami. Pierwsze przedstawiła pismo 

zatytułowane jako skarga. Po odczytaniu zapytała radcy prawnego czy może przeczytać kto się 

podpisał pod pismem. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że tak, nikt nie wychodzi na zewnątrz, pytanie 

czy to jest tajemnica. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Pastryk uważa, że nie, ale były różne uwagi. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że jest różne orzecznictwo w tej sprawie, bo raz są 

dane osobowe, a z drugiej strony ktoś kto złożył skargę musi wiedzieć, że będzie to upublicznione. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Pastryk powiedziała, że 8 października 2013 r. w Biurze Rady była 

kontrola. Przedstawiła zakres tej kontroli. Wyjaśniła, że kontrola była za okres 21.04.2009 r. do 

08.10.2013 r. Przeczytała treść pisma i zalecenia pokontrolne. Powiedziała, że w związku z tymi 

zaleceniami przygotowała harmonogram dyżurów. Dodała, że w poniedziałki burmistrz ma dyżur w 

poniedziałki od 16:00-17:00, wiec może też radni by przyjmowali w poniedziałek do 16:30 czy do 

17:00. Uważa, że skoro są zalecenia to radni muszą się do nich zastosować. 

 

Ustalono terminy dyżurów w poniedziałki od 16:00-16:30. 
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Przewodnicząca Rady Beata Pastryk dodała, że jak poniedziałek będzie dniem świątecznym to 

dyżur będzie we wtorek. 

 

Radny Marek Kalczyński poprosił, aby ta informacja nie wisiała tylko na drzwiach urzędu, ale 

wszędzie na tablicach ogłoszeń w każdej miejscowości. 

 

Radny Edward Żurawski zapytał radcy prawnego czy w punkcie zapytania może złożyć wniosek 

formalny. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że zawsze można, bo trwają obrady. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Pastryk zapytała czy radni w wakacje też mają mieć dyżury. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że nie ma czegoś takiego jak wakacje w 

urzędzie. 

 

Radny Edward Żurawski złożył wniosek formalny, aby ze względu na niskie pobory emerytów 

zwolnić z opłaty śmieciowej osoby, które ukończyły 70 lat, w tym osoby prowadzące samotnie 

gospodarujące. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że radny wyszedł z inicjatywą uchwałodawczą. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że to nie jest wniosek formalny. 

 

Radny Edward Żurawski wyjaśnił, że chce, aby radni przegłosowali jego wniosek i wtedy wystąpili 

do burmistrza o zmianę. 

 

Radny Tadeusz Leus zapytał czy taki projekt uchwały jest zgodny z konstytucją. Uważa, że to 

narusza konstytucję, bo konstytucja mówi, że każdy obywatel jest równy względem prawa, a 

konstytucja nie wyszczególnia wieku i statusu. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że problem z opłatą śmieciową jest taki, że 

przepisy nie przewidują zwolnień podmiotowych tylko przedmiotowe i wielokrotnie burmistrz o 

tym mówił, bo były próby skonstruowania takiej instytucji, aby osobom o trudnym położeniu 

materialnym jakoś to umożliwić. 

 

Radny Edward Żurawski zapytał dlaczego radni nie mogą, przecież to radni ustalali stawki, a nie 

Wojewoda. Zapytał czy gdyby ustalili po 100 zł za osobę to by zakwestionowali te opłaty. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że reguluje to ustawa. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że to nie jest zupełnie nie możliwe, ale nie w 

takiej formie. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec przypomniał, że były rozmowy na ten temat i zostało ustalone, że 

na wniosek o umorzenie, poprzez ocenę od OPS, wtedy można zwolnić. 

 

Radny Edward Żurawski powiedział, że wnioskuje z tego, że radni nie mogą nic zrobić dla swoich 

mieszkańców. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że gmina Kamień przyjęła fajną uchwałą w oparciu o liczbę 

mieszkańców w domostwie. Dodał, że wtedy to można było zrobić. Dodał, że rodziny wielodzietne 
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płacą mniej niż tam gdzie jest jedna osoba. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że jako radni mają inicjatywę uchwałodawczą i mogą 

radni z tego korzystać. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że radni nie mają za sobą 15 prawników. Dodał, że jako 

urzędnicy cały czas siedzicie w dokumentach. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że niezależnie kto jest wnioskodawcą to projekt i tak 

podlega opinii prawnej. 

 

Przewodniczący obrad powiedział, że łatwiej jest napisać to sekretarzowi czy burmistrzowi jako 

urzędnikowi, gdzie jest 15 doradców, każdego urzędnika w innej specjalizacji jako fachowca, jest 

pani prawnik na co dzień. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że mamy, bo prani prawnik też jest dla radnych i 

dzisiaj jest obecna. 

 

Radny Grzegorz Chłopek przypomniał, że dostali przy którejś z komisji lub sesji, że radca prawny 

przy urzędzie nie jest dla radnego. 

 

Radny Tadeusz Leus powiedział, że nie przeczytał kiedyś, że radca prawny przy urzędzie nie jest do 

prywatnych spraw radnego, a jeżeli sprawy dotyczą urzędu to tak. 

 

Radca prawny Katarzyna Kurkierewicz powiedziała, że też tak to rozumie. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk powiedział, że w takim brzmieniu jest zawarta umowa. 

 

Radny Grzegorz Chłopek powiedział, że rozumie, że dla dobra mieszkańców, ale zna kilku 70-

latków, którzy mają taką emeryturę, której radny może pozazdrościć. Dodał, że nie można wrzucać 

wszystkich do jednego worka. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec uzupełnił, że wśród rodzin wielodzietnych też są różne rodziny, 

tak samo jak z emerytami. Powiedział, aby nie szufladkować tak ludzi.  

 

Radny Edward Żurawski powiedział, że były rozmowy na ten temat, wyszedł z tym, aby rodzinom 

wielodzietnym ulżyć. Dodał, że w zeszłym roku był szum o abonament. Uważa, że też można 

byłoby, aby osobom samotnym uchylić ten abonament. Powiedział, że był kilka razy w Banku 

Spółdzielczym i przychodzili ludzie zapłacić opłatę śmieciową. Zapytał czy nie można zrobić 

książeczek za śmieci tak jak są za wodę. 

 

Skarbnik Gminy Barbara Deszyńska powiedziała, że są gotowe przelewy, należy tylko wpisać dane 

osobowe, na drukach jest uzupełniony numer konta i nazwa odbiorcy i na co to jest, należy też 

wpisać za jaki okres to jest, a jeżeli nie to pracownik zadzwoni do osoby. 

 

Zastępca Burmistrza Józef Malec powiedział, że radny chce książeczkę, a on nie chce książeczki, 

bo robi przelew przez Internet, ktoś tam jeszcze, wydrukuje się książeczki a to są koszty. Dodał, że 

kto potrzebuje to są druki, można pobrać, leżą też w banku. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk przytoczył zapisy w Statucie Gminy: § 13 ust. 1 stanowi, że 

obsługę administracyjno-biurową Rady oraz prawną zapewnia Burmistrz, natomiast ust. 3 stanowi, 

że obsługę prawną może świadczyć radca prawny zatrudniony w Urzędzie lub kancelaria radcy 
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prawnego (radców prawnych) inna niż dotychczas - jeśli zaistnieje taka potrzeba - na podstawie 

umowy cywilnoprawnej zawartej z Gminą. 

 

Przewodniczący obrad zapytał czy jeżeli grupa radnych czy wszyscy radni nie chciałaby skorzystać 

z tej kancelarii to można skorzystać z pieniędzy biura rady i zatrudnić inną kancelarię. 

 

Sekretarz Gminy Ireneusz Wilk zapytał po co burmistrz w imieniu gminy zawiera umowę z 

kancelarią. Dodał, że przypadek o którym była mowa, wtedy wystąpi kiedy będzie konflikt jak ta 

sama kancelaria będzie musiała obsługiwać obie strony. 

 

Ad. 4 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał zamknięcia wspólnego 

posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Komisji Oświaty, 

Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Golczewie. Obrady zakończyły się o 17:20. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:                 Przewodniczył: 

                         

   Podinspektor               Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Zdrowia i  

Magdalena Zając              Spraw Społecznych 

       

        

              Tomasz Bartniczuk 

 


